
 رئيس مركز تحقيقات سالمندي دانشگاه علوم توانبخشي و سلامت 
اجتماعي با اشاره به پيش بيني جمعيت ۲۵ميليون نفري سالمندان در 
كمتر از ۳۰ سال آينده گفت: در س��ال ۱۴۳۰ آمار »تجرد قطعي« در 

كشورمان به ۲ ميليون و ۵۰۰ هزار نفر خواهد رسيد!
 رئيس ديوان عدالت اداري در مكاتبه اي با رئيس سازمان امور مالياتي 
با اشاره به آرای صادره از هيئت عمومي ديوان عدالت اداري  تأكيد كرد: 
پرداختي هاي شاغل با عنوان مزاياي رفاهي و انگيزشي كاركنان مانند 

حق اولاد و اياب ذهاب معاف از شمول ماليات حقوق است. 
 رئيس سازمان غذا و دارو از صدور مجوز واردات ۲ ميليون و ۱۰۰ هزار 

دوز واكسن چهار ظرفيتي آنفلوآنزا به كشور خبر داد. 

او مرد 
جنگ هاي رواني بود
 در تله رواني نيفتيد!

مهدی مولایی

| روزنامه جوان |  شماره 7131   885230603سرويس اجتماعي سه ش��نبه 10 مهر 1403 | 27 ربی��ع الاول 1446|

تصميمات ض�د و نقيض نش�ان از ع�دم آگاهي و 
اش�راف كامل افراد به اصل ماج�را دارد، به همين 
دليل اس�ت كه امروز قانون وض�ع مي كنيم و فردا 
روز، قوانين كاملاً جديد كه قبلي ها را نقض مي كند، 
تعيين مي كني�م! كاش يك روز و براي هميش�ه، 
تصميم مي گرفتيم ك�ه زمان كافي براي بررس�ي 
همه جانبه طرح هاي مطرح شده اختصاص بدهيم؛ 
براي نمون�ه بهترين طرح ه�ا را طي يك ب�ازه در 
محدوده ه�اي مختلف اعم�ال و آزماي�ش كنيم، 
بدون آنكه نتيجه اش تأثي�ري در عاقبت و آينده 
دانش آموزان داشته باش�د.  بي شك آن وقت و بعد 
از جمع بندي تمام آزمون و خطاها، مي توانس�تيم 
به يك تصميم ايده آل برسيم كه نتيجه مثبتي در 
پي داشته باش�د، اما  تصميمات هر ساله تغييرات 
كنكوري، ب�ه دليل اش�تباهات و تأثيرات مخرب، 
مدام تغيير كردند و نتوانس�تند نتيجه اي كه بايد 
را بدهند، تصميمات و طرح هايي كه هيچ فرصتي 
براي آزم�ون و خطا نداش�تند و تبديل ب�ه آواري 
بر س�ر دانش آموزان ش�دند، بدتر اينك�ه به طور 
مستقيم روي سرنوشت آنها تأثير مخربي گذاشتند! 

برخ��ي از تصميم گيري ها اگر چه اش��تباه نيس��ت، 
ام��ا به گون��ه اي پيش م��ي رود ك��ه نش��ان مي دهد 
تصميم گيرندگان، اشراف كامل به همه شرايط ندارند 
و اين تصميم كه اتفاقاً مي توانس��ت درست هم باشد، 
نواقصي را در اجرا دارد، آن وقت به جاي تبديل شدن 
به فرصت، يك تهديد جدي مي شود. قرار بود با تأثير 
معدل امتحانات نهايي براي قبولي در دانشگاه، غول 
كنك��ور از بين برود، اما ش��اهد آن هس��تيم كه غول 
امتحانات نهايي نيز ايجاد ش��ده و فاصل��ه طبقاتي را 
به ش��كل فاحشي گس��ترش داده اس��ت. وقتي همه 
دانش آموزان از ش��رايط آموزشي باكيفيت و يكساني 
برخوردار نيس��تند، چگونه مي توان انتظار داشت كه 
همه آنها در مواجهه با سؤالات امتحان نهايي نمرات 
بالايي كسب كنند. وقتي تفاوت آموزش ميان شهرهاي 
كوچك و بزرگ زياد اس��ت، وضعيت تفاوت آموزش 
ميان روستاها و شهرها كه ديگر نيازي به توضيح ندارد! 
اين تفاوت ها گاهي به قدري فاحش اس��ت كه شرط 
معدل براي محصلان را تبديل به يك چيز »ويرانگر« 

مي كند. 
 از اعتراض داوطلبان كنكور تا درخواس�ت از 

رئيس جمهور
طبق آخري��ن مصوبه ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي 
قرار اس��ت در كنك��ور ۱۴۰۴، خب��ري از درس هاي 
عمومي نباشد، اما به جاي آن، سوابق تحصيلي نقش 
مهمي در نتيجه كنكور دارند. در واقع داوطلب كنكور 
بايد در امتحانات پايه هاي ده��م، يازدهم و دوازدهم 
نمرات خوبي كس��ب كند، زي��را ۶۰ درص��د كنكور 
۱۴۰۴ را ميانگي��ن همين نمرات تش��كيل مي دهد. 
همچنين اين كنكور دو بار در س��ال برگ��زار خواهد 
ش��د و داوطلبان در هر آزمون كه نمره بهتري كسب 
كنند، آن آزمون ملاك موفقيت و انتخاب رشته آنها 
خواهد شد. از طرفي گفته شده كه نتيجه آزمون تا دو 
سال اعتبار دارد و تمامي اين موارد باعث مي شود كه 
ش��انس موفقيت داوطلب بالا رود. اين در حالي است 
كه پس از برگزاري امتحانات نهايي در تابستان امسال 
و ماجرا هاي پرچال��ش تصحيح اوراق اي��ن امتحان، 
)كه در كنك��ور۱۴۰۴ تأثير قطعي دارد( بس��ياري از 
داوطلبان نسبت به مصوبه شوراي عالي انقلاب فرهنگي 

اعتراض كردند و گفتند كه با اين نحوه تصحيح اوراق 
كه پر از اش��كال بوده، نبايد نمرات اي��ن امتحانات در 
كنكور تأثير داده شود، اما حجت الاسلام عبدالحسين 
خسروپناه، دبير اين شورا عنوان كرد كه اين درخواست 
را قبول نمي كنند و تأثير معدل در كنكور امسال قطعاً 

۶۰درصد خواهد بود!
در ادامه اين ماجرا، اعضاي كميسيون آموزش مجلس 
شوراي اسلامي وارد شدند و عنوان كردند كه مصوبه 
شوراي عالي انقلاب فرهنگي درباره كنكور لازم الاجرا 
نيست و بايد مجلس به  عنوان قانونگذار در اين باره نظر 
دهد. آنها در نامه اي به رئيس جمهور كشور خواستار 
لغو اين مصوبه شدند. احسان عظيمي راد، سخنگوي 
كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس شوراي اسلامي 
در اين رابطه گفت: »اين مصوبه نه استرس را كاهش 
داده، نه مافياي كنكور را كنترل كرده است. در اسرع 
وقت، دستور تعليق مصوبه جنجالي و ناعادلانه شورا را 

صادر فرماييد.«
 آن نقطه بهينه كجاست؟!

اواخر ش��هريور ماه، علي فرهادي، سخنگوي وزارت 
آموزش و پرورش با بيان اينكه شوراي عالي انقلاب 
فرهنگي، دول��ت، هيئت وزيران و مجل��س ناظر بر 
مؤلفه هاي تأثير سوابق تحصيلي در كنكور هستند و 
در اين باره تصميم گيري مي كنند، گفت: »هدف همه 
خدمت به دانش آموزان است و كسي قصد اذيت آنها 
را ندارد، تنها قصد دارند استرس كنكور دانش آموزان 
و استرس امتحان آنها زدوده شود تا در يك فضايي 
آرام، بحث س��نجش تحصيلي دانش آم��وزان انجام 
ش��ود. « او با بيان اينكه چيزي مطلق نيست، افزود: 
»هر روشي در پيش گرفته شود، مزايا و معايب خود 
را به همراه دارد، اما مهم است كه بهترين حالت براي 
دانش آموزان در نظر گرفته شود تا كمترين استرس 
را داشته باشند. « فرهادي گفت: »سال هاي قبل در 
زمان كنكور اعلام مي شد چگونه دانش آموز در چهار 
س��اعت ۱۲ س��ال را توضيح دهد كه حرف درستي 
بود، س��پس پاي تأثير س��وابق تحصيلي در كنكور 
به ميان آمد و اعلام ش��د امتحانات سخت است؛ هر 
چيزي تبعات، محاسن و معايبي دارد، اما آنچه مهم 

است اينكه نقطه بهينه را بايد در نظر بگيريم كه آيا 
حذف كامل كنكور خوب است يا نه كه كارشناسان 
اين مطل��ب را رد كرده اند و تأثير س��وابق تحصيلي 
را بهترين روش در نظر گرفتند. « به نظر مي رس��د 
كه تا نقطه بهينه اي كه س��خنگوي وزارت آموزش 
و پرورش از آن س��خن مي گويد، فرسنگ ها فاصله 
داريم! چراكه سال هاست درباره چگونگي سنجش 
از متقاضيان براي ورود به دانشگاه بحث مي شود، اما 
هنوز به تصميم درستي منتج نشده است! در چنين 
شرايطي عمر، جواني و آينده بسياري از متقاضيان 
از بين م��ي رود و بس��ياري از آنها ب��ه دليل تحمل 
فشار اس��ترس امتحانات نهايي و كنكور و همچنين 
تصميماتي كه هر چند وقت يكب��ار تغيير مي كند، 
سلامتش��ان به خطر مي افتد. متأسفانه سال هاست 
كه دانش آموزان بازيچه آزمون و خطاي مسئولان و 
تصميم گيرندگان در اين زمينه شده اند و كسي هم 

پاسخگوي آن نيست!
 جاي خالي برنامه ريزي جدي 

قرار بود تصميمات براي تأثير نمرات امتحانات نهايي در 
قبولي كنكور به نفع دانش آموزان تمام شود، اما آنطور 
كه مشخص است اين اتفاق نيفتاده؛ موضوعي كه به 
وضوح جاي خالي برنامه ريزي هاي جدي و همچنين 
تصميمات كارشناسانه را در گرفتن تصميمات كنكوري 

نشان مي دهد. 
هفته گذشته و همزمان با شروع سال تحصيلي جديد 
بود كه احمد محمود زاده، معاون وزير آموزش و پرورش 
در نشس��تي با تش��كل هاي دانش آموزي آذربايجان 
شرقي با بيان اينكه ما اعتقاد داريم هر آنچه در مدرسه 
اتفاق مي افتد، بايد در آينده دانش آموز  اثر داشته باشد، 
گفت: »تأثير سوابق تحصيلي در كنكور از اين جهت، 
انجام شده است كه دانش آموزان به سمت فعاليت هاي 
آموزشگاهي و تست محور نروند. جريان آموزش بايد 
از پايه اول ابتدايي تا آخر در زندگي ش��خصي و آينده 
ش��غلي دانش آموز تأثيرگذار باش��د و در زمينه تأثير 
سوابق تحصيلي بايد برنامه ريزي جدي تري اتفاق بيفتد 
و دانش آموز، اثرگذاري تمامي كتب درسي از تاريخ تا 

جغرافيا را در زندگي اش ببيند.«

 تحق�ق عدال�ت آموزش�ي ي�ك رؤي�اي 
دست نيافتني

در همين رابطه هادي سنگيان، 
كارشناس آموزش به »جوان« 
مي گويد: »تا يك سالي صرفاً 
كنكور در سرنوشت متقاضيان 
ورود به دانشگاه اثر داشت و از 
يك سالي به بعد تأثير مثبت 
نمرات امتحان نهاي��ي به آن 
اضافه شد، يعني اينكه اگر كسي مي توانست نمره امتحان 
نهايي بالايي كسب كند، درصدي از آن در نتيجه كنكورش 
تأثير مي گذاشت وگرنه صرفاً نتايج آزمون كنكور برايش 
درنظر گرفته مي شد. اين تصميم خوبي بود كه متأسفانه 

اجراي آن به فراموشي سپرده شد.«
او ادامه مي دهد: »از آنجايي كه دانش آموزان در مدارس 
مختلف و با كيفيت آموزشي متفاوتي درس مي خوانند، 
تحقق عدالت آموزشي با كمك تأثير سوابق تحصيلي در 
كنكور يك رؤياي دست نيافتني است، ولي مي توان به آن 
نزديك و نزديك تر شد. طبيعتاً دانش آموزي كه در مدارس 
غيردولتي، زمان آموزشي بيشتري دارد و معلمان باكيفيتي 
در اختيارش قرار مي گيرد، امكانات بهتر و بيشتري براي 
يادگيري دروس دارد و با كمي تلاش و پشتكار مي تواند 
هر چه بهتر و بيش��تر از عهده پاس��خ به سؤالات امتحان 
نهايي و همچنين تست هاي كنكور بربيايد، اما اين امكان 
را دانش آموز يك مدرسه دولتي در شهر كوچك يا روستا 

ندارد.«
 محصلان درگير تنش و اضطراب

س��نگيان در پاس��خ به اين س��ؤال كه آيا با تأثير سوابق 
تحصيلي در كنكور موافق اس��ت يا نه، مي گويد: »خيلي 
خوب است كه س��وابق تحصيلي در كنكور تأثير داشته 
باش��د، اما نه با اين روندي كه انجام مي شود، به نظر من 
بايد در شيوه تأثير نمرات امتحان نهايي در نتيجه كنكور، 
تجديدنظر ش��ود تا دانش آموزان كمتري متضرر شوند و 
آسيب روحي ببينند. يكي از كارهايي كه مي توان انجام 
داد، اين است كه سوابق تحصيلي قطعي و همچنين مثبت 
روي كنكور اثر داشته باش��د و ملاك ورود متقاضيان به 
دانشگاه شود، يعني ادغام تأثير مثبت و تأثير قطعي صورت 

گيرد؛ مثلاً اگر گفته مي شود نمرات امتحانات نهايي، تأثير 
قطعي ۶۰ درص��دي دارد، ۳۰درص��د آن تأثير مثبت و 
۳۰درصد ديگر تأثير قطعي داشته باشد، بدون شك از اين 

طريق استرس كمتري به دانش آموز وارد خواهد شد.«
به گفته اين كارش��ناس آموزش، تأثير سوابق تحصيلي 
زماني خوب خواهد بود كه دانش آموزان را درگير اضطراب 

و تنش نكند. 
 اخب�ار ض�د و نقيض روي م�خ دانش آم�وزان و 

معلمان
سنگيان به اخبار ضد و نقيض و بحث ها و جدل مسئولان بر 
سر تأثير معدل امتحانات نهايي در كنكور نيز اشاره مي كند 
و مي گويد: »در حال حاضر ش��اهد بلبشويي هستيم كه 
ارگان هاي مختلف و افراد تصميم گيرنده ايجاد كرده اند، 
آنها حرف هاي ضدو نقيضي مي زنند و دانش آموزان را بيش 
از پيش سردرگم مي كنند، داوطلبان كه بار استرس كنكور 
را همچنان به دوش مي كش��ند، هنوز نمي دانند كه قرار 
است چه تصميمي برايشان گرفته شود! حتي نمي دانند 
چطور براي نحوه درس خواندنش��ان برنامه ريزي كنند؟ 
اينها به استرس مضاعف برايشان تبديل شده و بايد به حال 

روحي اين بچه ها توجه بيشتري كرد.«
اين كارش��ناس آموزش ادامه مي دهد: »متأسفانه چند 
سال است كه مسئولان حوزه آموزش و حتي آنهايي كه 
مسئوليتي در اين زمينه ندارند، با اظهارنظر غيركارشناسانه 
خود، به طور مداوم برنامه ريزي هاي دانش آموزان را به هم 
مي ريزند، اين بچه ها تبديل به موش آزمايشگاهي شده اند. 
اين بچه ها يك فرصت و يك انگيزه اي دارند كه اگر دائماً 
با تصميمات اشتباه، فرصتشان از بين برود و انگيزه شان 

كشته شود، ممكن است به بيراهه بروند.«
او در پايان تأكي��د مي كند: »از س��ال 9۰ دانش آموزان و 
معلمان درگير اين هس��تند كه بالاخره كنكور برداشته 
مي شود يا نه؟ بايد يكبار براي هميشه تصميم كارشناسانه 
و واحد گرفته شود و نتيجه اش را تا ديرتر از اين نشده به 
دانش آموزان اعلام كنند. آن وقت است كه هم محصلان 
و معلمان و هم اس��اتيدي كه در اين زمينه كار مي كنند 

تكليفشان را مي دانند و با آرامش به كارشان مي رسند.«
 ابربحراني به  نام استقرار آموزش طبقاتي 

همچني��ن مزب��ان حبيبي، 
كارشناس آموزشي نيز در اين 
رابطه مي گويد: »براي اجراي 
عادلانه تأثير معدل در دانشگاه، 
راه��ي ج��ز تحق��ق عدالت 
آموزشي نيست و لازم است با 
فراهم كردن شرايط دسترسي 
عادلانه به آموزش، حذف آموزش طبقاتي، حذف لابي هاي 
تصميم گيري، طراحي استاندارد سؤالات، استانداردسازي 
برگزاري امتحانات و تصحيح اوراق، به س��مت اس��تقرار 
آموزش مبتني بر عدالت و برابري هاي اجتماعي حركت 
كنيم. بدون حذف آموزش طبقاتي و نفوذي ها و لابي هاي 
طرفداران آن، به  هيچ عنوان نتاي��ج امتحانات نهايي در 

پذيرش عادلانه در كنكور سراسري، مؤثر نخواهد بود.«
او ادامه مي دهد: »بارها هشدار داديم كه شوراي عالي 
آموزش وپرورش، نمايندگان مجلس به ويژه كميسيون 
آموزش و نهادهاي نظارتي، بايد هر چه زودتر با ورود به 
موضوع ويرانگر آموزش طبقاتي در كشور، بستر رشد 
چنين معضلي را مسدود كنند. از آنجا كه شوراي عالي 
آموزش وپرورش تاكنون چنين اراده اي را نداشته است، 
اميدواريم ت��ا نماين��دگان مجلس بر اس��اس وظيفه 
نظارتي، از بروز ابربحراني به نام استقرار آموزش طبقاتي 

پيشگيري كنند.«

رانندگان تاكسي هاي برقي به دنبال محقق شدن وعده مديران شهري

يكي از رانندگان تاكسي برقي در گفت وگو با »جوان«: ما گول تبليغات شهرداري را خورديم! 
گفته بودند پيمايش اين خودرو 400 كيلومتر است، اما اين خودرو توان پيمايش 200 كيلومتر را هم ندارد و شارژش زود تمام مي شود!

تاكسي برقي بدون شارژ!

از همان ابتدا هم معلوم بود كه با ورود تاكس�ي هاي 
برقي به ته�ران و رسيدنش�ان به دس�ت رانندگان، 
كم و كاس�تي هايي وجود دارد. برخي از كارشناسان 
حمل و نق�ل باره�ا و بارها نس�بت به آم�اده نبودن 
زيرس�اخت ها جهت ش�ارژ اي�ن خودروها هش�دار 
مي دادن�د، ام�ا گ�وش برخ�ي از مديران ش�هري و 
تصميم گيرندگان در اين رابطه شنواي اين هشدارها 
نبود. حالا تع�داد زيادي از دارندگان تاكس�ي برقي 
از وضعيت پيش آم�ده گلايه دارند و براي رس�اندن 
صداي اعتراض خود، دو مرتبه دس�ت به تجمع زدند 
تا ش�ايد مديران ش�هري فكري به حالش�ان كنند!

هفته گذش��ته تعدادي از رانندگان تاكسي برقي مقابل 
ساختمان شوراي شهر تهران رفتند، آنها خودروهايشان 
را به نشانه اعتراض در حاشيه خيابان بهشت پارك كردند، 
انگار نه انگار همين چند وقت پيش، سازمان تاكسيراني از 
اين خودروها رونمايي كرد و وعده هاي خوش آب و رنگي 
را نيز به متقاضيان خريد تاكسي هاي برقي داد! وعده هايي 
كه برخي از آنها محقق نشده و دارندگان تاكسي هاي برقي 

را از خريدشان، پشيمان كرده است. 
 گلايه رانندگان از وعده هاي محقق نشده

اين اولين باري نبود كه رانندگان تاكسي هاي برقي تجمع 
 مي كردند، آنها پيش تر هم دس��ت ياري ش��ان را مقابل 
اعضاي شوراي ش��هر تهران دراز كرده بودند. يكي از اين 
رانندگان در رابطه با ايرادات تاكس��ي برقي به »جوان« 
مي گويد: »ما گول تبليغات شهرداري را خورديم! گفته 

بودند پيمايش اين خودرو ۴۰۰كيلومتر اس��ت، اما اين 
خودرو توان پيمايش ۲۰۰كيلومتر را هم ندارد و شارژش 
زود تمام مي شود! اين پيمايش نصفه و نيمه باعث شده كه 
ما زودتر از آنچه  فكرش را مي كرديم نياز به شارژ خودرو 

پيدا كنيم و ساعت ها معطل بمانيم!«
برخي از رانندگان تاكسي هاي برقي نيز عاصي هستند 
و مي خواهند اين خ��ودرو را به ش��هرداري پس بدهند! 
يكي از آنها مي گويد: »هر ماه ۱۵ ميليون تومان بايد بابت 
خريد اين خودرو قسط بدهم و عدم تعهد به پرداخت وام 
و مشكلاتي چون نبود قطعات هم وجود دارد! براي همين 
مي خواهم تاكس��ي را پس بدهم و از تاكس��ي معمولي 

استفاده كنم.«
به گفته اين رانندگان، قرار بوده تا ۲۰۰ ميليون تومان وام 
بلاعوض به آنها داده ش��ود، اما اين كار انجام نشده است! 
همچنين قرار بوده حدود ۱۵۰ ميليون تومان نيز بابت 
اسقاط شدن تاكسي هاي قبلي به آنها داده شود، اما اين 
مبلغ به ۱۳۳ ميليون و ۲۰۰ هزار تومان كاهش پيدا كرد 
كه اين مبلغ هم هنوز به دس��ت همه شان نرسيده است! 
يكي ديگر از دارندگان تاكسي برقي به »جوان« مي گويد: 
»سازمان تاكسيراني گفته بود كه شش روزه مبلغ تاكسي 
اسقاطي را به حسابمان واريز مي كند، اما حالا چهار ماه 
گذشته و اين پول را به ما نداده اند. هر كدام از ما مشكلات 
زيادي در زندگي داريم و خلف وعده سازمان تاكسيراني، 

گرفتارمان كرده  است.«
اما اين همه ماجرا نيست؛ نبود جايگاه شارژ اين تاكسي ها 
به تعداد كافي نيز يكي ديگر از مش��كلات اين رانندگان 

اس��ت. يكي از رانندگان معترض در اين رابطه مي گويد: 
»در تهران ۱۵ جايگاه براي ش��ارژ مجدد خودرو وجود 
دارد كه فقط چهار جايگاه آن خدمات رس��اني دارد! اين 
موضوعي نيست كه امروز بخواهيم بابتش گلايه كنيم و 
مسئولان هم چاره اي برايش بينديشند! بلكه بايد پيش از 
تحويل تاكسي هاي برقي تدابيري برايش اتخاذ مي شد.«

رانن��ده ديگري نيز مي گوي��د: »وقتي به جايگاه ش��ارژ 
در آزادي م��ي روم، مي بينم دو نفر در صف هس��تند! از 
آنجايي كه هر كدام يك ساعت و نيم بايد منتظر بمانند تا 
خودرويشان شارژ شود و من هم يك ساعت و نيم زمان 
نياز دارم؛ پس با يك حساب سرانگشتي معلوم مي شود 
كه حداقل چهار س��اعت و نيم بايد در اين جايگاه بمانم! 
چرا مس��ئولان پيش از اينكه اين مشكلات ايجاد شود، 
چاره انديش��ي نمي كنند و حتماً بايد بحران رخ بدهد تا 

راهكار پيدا كنند؟!«
 وعده پشت وعده!

به دنبال اي��ن تجمع��ات و اعتراضات، ش��ادي مالكي، 
مديرعامل س��ازمان مديريت و نظارت بر تاكس��ي شهر 
تهران از افزايش تعداد ايستگاه هاي شارژ خودرو برقي در 
پايتخت خبر داد. او گفت: »با توجه به ورود تاكسي هاي 
برقي به ناوگان حمل و نقل عمومي ش��هر تهران و لزوم 
ايجاد زيرساخت هاي لازم جهت شارژ اين خودرو ها، ايجاد 
و توسعه ايستگاه هاي شارژ به سرعت در حال انجام است و 
با توجه به اهميت موضوع و تأكيد شهردار و معاون حمل و 
نقل ترافيك، كميته اي جهت پيگيري موضوعات مربوط 
به توسعه ايستگاه هاي شارژ ايجاد ش��ده و با جديت در 

حال انجام است. « اما مگر نبايد اين اقدامات پيش از ورود 
تاكسي هاي برقي به سطح شهر انجام مي شد؟!

مديرعامل س��ازمان مديريت و نظارت بر تاكس��ي شهر 
تهران همچنين اظهار داش��ت: »با پيگيري هاي انجام 
ش��ده در طول چند هفته اخير تعداد ايستگاه هاي شارژ 
در سطح شهر تهران به ۱۲ ايستگاه افزايش يافته است، به 
نحوي كه در برخي از اين  ايستگاه ها بيش از يك دستگاه 
شارژ سريع DC با توان 60KW نصب شده است. براساس 
برآورد هاي انجام شده هر ديسپنسر دستگاه شارژ سريع 
در روز قابليت شارژ ۱۲ خودرو را دارد همچنين در هفته 
آينده نيز از چند ايستگاه شارژ بهره برداري مي شود. « اين 
در حالي است كه رانندگان تاكسي هاي برقي مي گويند 
جايگاه هاي شارژ تاكسي  فعلي، توان شارژ ۱7۵ خودرو را 
نيز ندارد، چه برسد به اينكه در آينده تاكسي هاي برقي 

ديگري نيز وارد چرخه حمل و نقل عمومي شود! 
البته خانم مالكي ضمن تأكيد بر اينكه بايد  ايستگاه هاي 
شارژ مخصوص تاكسي در اختيار فقط رانندگان تاكسي 
باشد، گفت: »س��ازمان تاكسيراني پيش��نهاد داده كه 
تعدادي از  ايستگاه هاي شارژ به صورت اختصاصي براي 
تاكسي ها باشند. « اما اين در حد پيشنهاد است و معلوم 

نيست با آن موافقت شود يا نه؟
 توپ در زمين دولت

تجمع رانندگان تاكس��ي برقي واكنش ديگر مسئولان 
و مديران شهري را نيز به دنبال داشته است؛ سيدجعفر 
تش��كري هاش��مي، عضو ش��وراي ش��هر تهران گفت: 
»استاندارد خودرو هاي خريداري شده از چين متناسب با 

همان كشور است و در هواي گرم تهران راندمان خودرو ها 
به شدت پايين مي آيد. تقاضاي من از شهرداري تهران اين 
است كه براي واگذاري خودرو هاي جديد كمي تأمل كند 
و پس از حل چالش ها و مشكلات فني اقدام به واگذاري 

تاكسي هاي برقي كند.«
همچنين مهدي چمران، رئيس ش��وراي ش��هر تهران، 
درباره اعتراض رانندگان تاكسي اظهار داشت: »رقم اين 
تاكسي هاي برقي آنقدر بالاست كه ما هم نمي توانيم با 
قرض گرفتن، يك ميليارد و ۴۰۰ ميليون تومان بپردازيم، 

چه برسد به تاكسيران.«
او با اع��لام اين خبر كه قرار بود ش��هردار ب��ا معاون اول 
رئيس جمهور جلسه اي داشته باشد تا مشكل را حل كند، 
گفت: »تاكسيراني و شهرداري در اين باره تسهيلاتي را 
پيش بيني كرده و اتومبيل آنها را هم خريداري مي كند. 
اما مهم ترين بخش اين تسهيلاتي كه بايد به تاكسيرانان 
تعلق مي گرفت، همان ۴۵۰ ميليوني است كه طبق قانون 
از محل ماده ۱۲ بايد تأمين مي شد كه اين موضوع برعهده 

وزارت نفت است و بايد بپردازد.«
چمران با بيان اينكه وزارت نفت درباره ارائه تسهيلات 
دلايلي مطرح كرده كه بايد بررس��ي شود، خطاب به 
دولت گفت: »بايد دوستان دولت و وزارت نفت در اين 
زمينه چاره انديشي كرده و به وعده هاي خود عمل كنند. 
ش��هرداري هم قول داده مس��ئله را حل كند. از اين رو 
بايد تحرك بيشتري داشته باش��د. اگر به تاكسيرانان 
كمك نش��ود، نمي توانند خريد كنن��د و اين صريح و 

روشن است.«

عدالت آموزشي در محاق با آزمون و خطاهاي ناتمام كنكوري!
بررسي مزايا و معايب تأثير قطعي سوابق تحصيلي در كنكور در گفت وگوي »جوان« با كارشناسان آموزش

مهسا گربندي
  گزارش یک 

محیا حسینی
   گزارش 2

»ماهر« در مدارس ابتدايي سراسر كشور
اجرا مي شود

رئي�س س�ازمان جوان�ان جمعي�ت هلال احم�ر از اج�راي 
گام  اول و دوم ط�رح مل�ي ماه�ر ي�ا هم�ان مهارت آم�وز 
هلال احم�ر در م�دارس ابتداي�ي سراس�ر كش�ور خب�ر داد. 
حجت الاسلام سيد هاشم حس��يني المدني، رئيس س��ازمان جوانان 
جمعيت هلال احمر با اشاره به اين نكته كه تاكنون بيش از ۶ هزار كانون 
با عنوان ماهر در سامانه جمعيت هلال احمر ثبت نام كردند، گفت: طرح 
ماهر كه با حمايت و حضور دكتر كوليوند، رئيس جمعيت هلال احمر و 
وزير آموزش و پرورش در افتتاحيه به مرحله اجرا رس��يد، گام هاي اول 
و دوم را با موفقيت پش��ت سر گذاش��ت.  وي در ادامه با اشاره به اينكه 
شيوه نامه طرح، در بهمن ماه سال گذشته به استان ها ابلاغ شد، افزود: 
گام اول طرح )افتتاح طرح در مدارس( در سراسر كشور انجام و در گام 
دوم به منظور تربيت مربيان، براي مربيان و اولياي دانش آموزان دوره هاي 
آموزش��ي تحت عنوان تربيت مربي ماهر برگزار ش��د. سازمان جوانان 
جمعيت هلال احمر با توجه به رويكرد مهارت محوري نظام تعليم و تربيت 
كشور و همسويي آن با اهداف و برنامه هاي تعيين شده اين سازمان، ماهر 
)مهارت آموز هلال احمر(، ويژه دانش آموزان دوره دوم ابتدايي را به اجرا 
درآورد.  رئيس س��ازمان جوانان هلال احمر اه��داف اصلي اين طرح را 
افزايش سطح آمادگي و تاب آوري دانش آموزان، والدين و همچنين آحاد 
جامعه در مواجهه با حوادث و سوانح دانست.  وي اظهار كرد: در طرح ملي 
ماهر، سرفصل هاي آشنايي با هلال احمر، حفظ خونسردي در حوادث، 
مديريت استرس، آشنايي با شماره تلفن هاي اضطراري، آشنايي با نقاط 
امن، نحوه پناه گيري و خروج ايمن آموزش داده مي ش��ود. همچنين با 
ادامه و تكميل اين طرح تعداد كانون هاي دانش آموزي سازمان جوانان 

از ۸ هزار به مرز ۶۸ هزار كانون افزايش پيدا خواهد كرد. 

در جريان جنگ ۳۳ روزه لبنان در سال ۲۰۰۶، رژيم صهيونيستي شهر 
بيروت و فرودگاه رفيق حريري را زير آتش سنگين بمباران خود گرفت و 
در رسانه ها اعلام كرد كه مكان استقرار سيد حسن نصرالله مورد اصابت 
قرار گرفته و او زخمي و به احتمال بسيار زياد شهيد شده است. خبر به 
طرز وسيعي در تمام رسانه هاي دنيا دست به دست  و ساعت ها و روزها 
همچنان در س��كوت و بي خبري از سيد سپري مي شد. پس از سه روز 
سكوت محض خبري، ناگهان سيدحسن در مقابل دوربين ها ظاهر شد و 
با يك سخنراني طوفاني نه تنها تمام عمليات رواني دشمن را خنثي كرد، 
بلكه با اشاره تاريخي به س��وختن ناوچه اسرائيلي روي دريا يك ضربه 

رواني و تحقير جنگي بي سابقه و جاودان  عليه صهيونيسم رقم زد. 
پس از عمليات تاريخي و مهم 7 اكتبر  عليه زيرساخت ها و پايگاه هاي 
رژيم صهيونيستي و واكنش زودهنگام صهيونيست ها در بمباران نوار 
غزه وقتي تمام مس��ئولان و فرماندهان طرفين با اظهار نظرهاي خود 
براي يكديگر خط و نشان مي كشيدند، سيدحسن نصرالله تا چندين و 
چند روز در سكوت كامل و ديوانه كننده اي براي صهيونيست ها باقي 
ماند. بسياري از رسانه هاي عبري دست از تحليل واقعيات ميداني نبرد 
كشيده و مشغول تحليل سكوت مرموز س��يد نصرالله بودند. هاآرتص 
نوش��ت: » لحظه ظهور نصرالله در صفحه تلويزيون، روز مرگ اسرائيل 
است«. الميادين نوشت: » وقتي نصرالله انگشت خود را بلند كند، اتفاق 
بزرگي خواهد افتاد«. همين سكوت كش��نده و طولاني سبب شد كه 
اولين سخنراني سيد پس از عمليات 7 اكتبر با آمار ميلياردي بينندگان 

جهاني مواجه شود و روح و روان صهيونيسم را زير ضربه بگيرد. 
رون ش��لايفر، رئيس مركز پژوهش هاي امنيت دانشگاه آريل، زماني 
گفته بود: » به لطف نصرالله ما فهميديم كه جنگ رواني مهم است و در 
جنگ تنها خمپاره و موشك و حملات هوايي سرنوشت ساز نيست«. 
آوي بنياهو، س��خنگوي اسبق ارتش صهيونيس��م هم سابقاً گفته بود: 
»نصرالله در جنگ رواني از ارتش اسرائيل پيشي گرفته است«. همچنين 
زوي گيل از كارشناسان س��ابق جنگ رواني در ارتش صهيونيسم در 
اعترافي رس��انه اي گفته بود: » نصرالله جنگ رواني عليه اسرائيل را با 
مهارت اجرا كرده   و همه خصوصيات يك فرمانده برجسته را داراست. 
بايد اذعان كرد كه او در حوزه جنگ رواني يك هنرمند است، چراكه در 

سخنراني هاي خود بينندگان ما را در اسرائيل قانع مي كند.«
حالا پس از شهادت ناجوانمردانه سيد مقاومت در ضاحيه جنوبي بيروت 
رسانه هاي صهيونيسم و استكبار فرصت را غنيمت شمرده و در فقدان او 
يك جنگ رواني وسيع و تمام عيار عليه مقاومت به راه انداخته اند. افسانه 
شكس��ت ناپذيري و قدرت خارق العاده و ماورايي خود را بار ديگر بر سر 
زبان ها انداخته و شروع به تهديد ديگر مراكز و گروه هاي مقاومت كرده اند 
كه هدف بعدي حملات ش��ماييد. قلاده از عمله هاي رسانه اي خود در 
فضاي مجازي باز كرده كه به راه  بيفتند و شايعه سازي گسترده كنند كه 
ايران با استكبار جهاني معامله كرده و عامدانه پشت حزب الله را خالي 
كرده است يا حتي عامل نفوذي افشا كننده محل استقرار سيد، يك ايراني 
بوده است. تا اين گونه بين نيروهاي ايراني و عرب اختلاف و تفرقه ايجاد 
كنند. رس��انه هاي جهاني در خدمت صهيونيسم هم با خبرسازي هاي 
جعلي و خرج كردن از آبروي چندين ساله خود در اين عمليات رواني 
نقش آفريني مي كنند و با انتشار خبرهايي نظير»شهادت تمام گزينه هاي 
احتمالي جانشيني نصرالله« و حتي خبر مضحك » انتقال رهبر ايران به 

مكان امن« در حال خوش خدمتي به اربابان خود هستند. 
شايسته اس��ت كه نيروهاي مقاومت و افكار عمومي حامي مقاومت به 
تأسي از استاد و مراد خود در جنگ هاي بزرگ رواني حضرت سيدحسن 
نصرالله، اين بار هم گوش ب��ه بلندگوهاي كثيف صهيوني نس��پارند و 
مرعوب عمليات رسانه اي سراسر كذب رژيم نش��وند و هوشمندانه و 
زيركانه دروغ هايشان را نقش بر آب كنند تا ان شاءالله به زودي با گذر از 
اين مرحله ضربات سنگين و نهايي بر پيكر نيم جان پهلوان پنبه منطقه 
وارد شود و ذهن ها و جسم هاي مردم از شر مطلق رژيم صهيونيستي به 

آرامش برسد؛ كه به قول آن مراد فقيد، قطعاً  سننتصر!


